

Title (en)

Vessel for holding hot drinks, in particular coffee or tea.

Title (de)

Kanne zum Aufbewahren von heißen Getränken, insbesondere von Kaffee oder Tee.

Title (fr)

Récipient pour la conservation de boissons chaudes, telles que le café ou le thé.

Publication

**EP 0442076 A1 19910821 (DE)**

Application

**EP 90123851 A 19901211**

Priority

DE 4004298 A 19900213

Abstract (en)

In the vessel (1) which serves for holding hot drinks, in particular coffee or tea, a pouring spout (8) is constructed on the rim (4) on the upper side (3) of said vessel, which pouring spout can be covered, together with the upper side (3) of the vessel (1), by a lid (9). In the horizontal position of the vessel (1), the upper side (3) is covered in the region of the pouring spout (8) by a flap (15) which is movable about an axis of rotation (27). When the vessel (1) is tilted, the flap (15) is lifted from the pouring spout (8) from its horizontal position into its pouring position under the effect of gravity and/or by forces exerted by the drink itself. <IMAGE>

Abstract (de)

Bei der Kanne (1), die zum Aufbewahren von heißen Getränken, insbesondere von Kaffee oder Tee, dient, ist an deren Oberseite (3) am Rand (4) eine Ausgießzotte (8) ausgebildet, die zusammen mit der Oberseite (3) der Kanne (1) durch einen Deckel (9) abdeckbar ist. In horizontaler Lage der Kanne (1) ist die Oberseite (3) im Bereich der Ausgießzotte (8) durch eine um eine Drehachse (27) bewegliche Klappe (15) abgedeckt. Die Klappe (15) wird beim Schwenken der Kanne (1) aus ihrer horizontalen Lage in ihre Ausgießstellung unter der Wirkung der Schwerkraft und/oder durch vom Getränk selbst ausgeübte Kräfte von der Ausgießzotte (8) abgehoben. <IMAGE>

IPC 1-7

**A47G 19/12**

IPC 8 full level

**A47G 19/12** (2006.01); **B65D 51/10** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**A47G 19/12** (2013.01 - EP US); **B65D 51/10** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [X] GB 431247 A 19350703 - BULPITT & SONS LTD, et al
- [X] DE 8610515 U1 19860626
- [X] US 1356754 A 19201026 - DAVID BAUGHMAN

Cited by

EP2745752A1; FR2999399A1; DE202013007686U1; WO0008981A1

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

**EP 0442076 A1 19910821; EP 0442076 B1 19930721**; AT E91597 T1 19930815; CA 2035130 A1 19910814; CA 2035130 C 19950718;  
DE 4004298 A1 19910814; DE 59002033 D1 19930826; US 5137168 A 19920811

DOCDB simple family (application)

**EP 90123851 A 19901211**; AT 90123851 T 19901211; CA 2035130 A 19910129; DE 4004298 A 19900213; DE 59002033 T 19901211;  
US 64802291 A 19910130